
Terwijl het piept en
kraakt bij JA21 – door inter-
ne onrust en twee vertrek-
kende Kamerleden – wil
Joost Eerdmans door als
lijsttrekker. Hij is woensdag
door het JA21-bestuur voor-
gedragen om de partij aan te
voeren bij de Tweede Ka-
merverkiezingen in novem-
ber. „In campagnetijd krijg
ik vleugels”, zegt Eerdmans.
„Nu veel mensen uit Den
Haag weggaan, krijg ik in de
sportschool regelmatig de
vraag: wie blijft er nog over?
Dan vind het ik goed om te
zeggen: ik blijf. Annabel
Nanninga is mijn strijdmak-
ker. Wij gaan door.”

Eerdmans is net terug van
vakantie in Indonesië, met
zijn vrouw en twee tiener-
kinderen. Op de terugreis
kreeg hij een appje van Derk
Jan Eppink, de nummer 3

van de huidige JA21-Kamer-
fractie. Nadat nummer 2,
Nicki Pouw-Verweij, in juli
aangaf te stoppen bij JA21,
meldde ook Eppink niet op
de lijst te willen. „Ze hebben
hun eigen afweging ge-
maakt”, zegt Eerdmans
daarover. „JA21 klopt nog al-
tijd in hun hart, maar het is
een persoonlijk besluit van
ze en ik respecteer dat. Er
komen en er gaan mensen,
dat hoort erbij.”

Pouw-Verweij en Eppink
beklaagden zich dit voorjaar
over een gebrek aan
partijdemocratie bij JA21.
Doet het pijn dat zij uw partij
de rug toekeren?

„Pijn vind ik niet het goe-
de woord. Tuurlijk gaan we
ze missen. Maar de band is
goed, het voelt niet alsof ze
hun rug toekeren. Ze blijven

in de fractie werken tot de
verkiezingen. En er staan
ook weer heel veel nieuwe,
echt goede mensen te trap-
pelen om in de Kamer te ko-
men. Meer dan 120 mensen
hebben gesolliciteerd voor
een plek op de JA21-lijst.
Jonge mensen, maar ook er-
varen bestuurders.”

Bent u wel een geschikte
partijleider als uw enige
twee fractiegenoten hun
biezen pakken?

„Ik ben iemand die zegt:
als iemand er goed over
heeft nagedacht en dat dui-
delijk vertelt, dan respec-
teer ik dat oprecht. Ik kan er
van alles van vinden, maar
dat heeft dan toch niet zo-
veel nut. We hebben 22
mensen in de Provinciale
Staten, drie in de Eerste Ka-
mer. JA21 is veel groter dan

de Tweede Kamerfractie.”

Verwacht u dat
Pouw-Verweij zich aansluit
bij Pieter Omtzigt, zoals in
Den Haag wordt
gespeculeerd?

„Geen idee. Ik wacht af
wat er gebeurt.”

Annabel Nanninga, net
gekozen tot
JA21-fractievoorzitter in de
senaat, wil de Tweede Kamer
in. Heeft u haar gevraagd?

„Nee, wij zijn zo close en
het was al langer bekend dat
zij de oversteek naar de
Tweede Kamer wilde ma-
ken. Het was geen verras-
sing voor mij. Ze laat onze
Eerste Kamerfractie in goe-
de handen achter.”

Wie is een betere lijsttrekker
voor JA21: u of Nanninga?

„JA21 is een huis dat wij

samen hebben gebouwd.
Wij gunnen elkaar alles. Dat
is ook de enige manier waar-
op je als strijdmakkers in de
politiek kan werken. Ik vind
haar fantastisch. We kiezen
niet voor een duolijsttrek-
kerschap, maar we doen dit
wel samen. Zij wil nu geen
lijsttrekker zijn.”

Als het rommelt binnen een
partij, waardeert de kiezer
dat meestal niet. Vreest u
een slechte
verkiezingsuitslag?

„Nee, helemaal niet. In de
peilingen staan we op zes
zetels. Dat is ook mijn doel:
een verdubbeling van de
huidige drie zetels. Ik sta
voor een stabiele groei van
JA21. Als je dat heel wild
doet, kunnen er ongelukken
gebeuren. Door mijn vorige
avontuur bij Forum voor De-
mocratie vrees ik partijen
die in één klap heel groot
worden: dat is een recept
voor ellende. Zo’n risico be-
staat ook bij BBB en Omt-
zigt.”

Waarmee gaat u zich deze
campagne profileren?

„Er is veel behoefte aan
een conservatief-liberaal
verhaal. Ik voel dat wij een
radicale omslag nodig heb-
ben in het immigratie-, stik-

stof-, Europees- en klimaat-
beleid. We zijn met elkaar
linksaf de sloot ingereden,
we moeten er rechtsaf weer
uit. Ik ben van plan om nog
voor de verkiezingen een
noodpakket aan het demis-
sionaire kabinet aan te bie-
den voor de middeninko-
mens, die steeds meer on-
der water komen te staan.
De inkomstenbelasting
moet omlaag. En vliegen en
autorijden moeten weer be-
taalbaar worden.”

U wilt regeren over rechts.
Dus ook met de PVV en uw
oude partij FvD?

„Ja, daar zijn wij toe be-
reid. Nederland is overwe-
gend rechts en dat moeten
we nu ook gaan terugzien in
een kabinet. Daarom roep ik
VVD-lijsttrekker Dilan
Yeşilgöz op: beloof de kiezer
dat je niet met Frans Tim-
mermans van PvdA-GL in
een kabinet stapt. Kies voor
een rechtse coalitie. En
wees niet als Mark Rutte, die
precies vier weken per kabi-
netsperiode rechts was, na-
melijk tijdens de campagne.
En vervolgens doodleuk met
links in zee gaat. Ik zal zoiets
niet doen.”

’’YYeeşşiillggöözz,, ggaa
nniieett iinn zzeeee mmeett
TTiimmmmeerrmmaannss!!’’

’LINKSAF DE SLOOT IN, WE MOETEN ER RECHTSAF WEER UIT’

Joost Eerdmans (52) wil opnieuw de JA21-lijst aanvoe-
ren bij de komende Tweede Kamerverkiezingen. Zijn
partij zit in zwaar weer nu z’n enige twee fractiegeno-

ten ermee stoppen. Bovendien snoepen BBB en de poten-
tiële partij van Pieter Omtzigt in de peilingen kiezers weg bij
JA21. „Ik vrees partijen die in één klap heel groot worden:
dat is een recept voor ellende.”
door Peter Winterman

Joost Eerdmans wil een stabiele
groei. FOTO ERAN OPPENHEIMER’Radicale

omslag
nodig
in het
beleid’
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JOOST EERDMANS WIL DOOR ALS JA21-LEIDER
EN HEEFT EEN BOODSCHAP VOOR BEOOGD VVD-LIJSTTREKKER:
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